
新竹市關埔國小 112學年度金竹獎朗讀比賽校內評選辦法 
壹、依據 

 一、依據本市金竹獎教學字第 1130020056號及本校英語教學活動計畫。 

貳、目的 

    一、促進學童英文素養的學習，發掘其英語潛能。 

    二、培養學童英文溝通素養，以達適性揚才。 

    三、增進學生自發、互動及共好的素養。 

參、主辦單位：教務處、英語領域老師 

肆、實施辦法 

    一、參賽對象：三至六年級學生，分為中年級及高年級兩組。 

    二、比賽文章：中年級及高年級組各指定篇目一篇，請詳見附件三、四。 

    三、比賽時間：每位選手 1分鐘為限。 

    四、比賽日期及場地： 

組別 日期 報到

時間 

競賽時間 比賽場地 

高年級組 113年 4月 9日 （星期二） 12:30 午休 12:40~13:20 圖書館二樓 

中年級組 113年 4月 11日（星期四） 

伍、實施方式： 

   1.中高年級組由各班任課英文老師推薦適合選手參與(依據孩子英文課堂的學習態度 

     及學習表現推薦選手)，並填妥各班選手推薦表(附件一)後，由各班英語老師繳交 

     至教務處課務組(分機 722 劉組長)。各班以 1名為原則，若無適合選手得從缺。 

   2.班級推薦時間自即日起至 3/22(五)截止，後續將公告選手名單與序號於校網。 

   3.由本校外籍教師及中師擔任評審，特優代表學校參加新竹市金竹獎朗讀比賽 

     (113年 6月 1日於虎林國中辦理)。 

陸、評分標準(參照金竹獎比賽辦法)： 

項目 語音 聲情 台風 

比例 40% 40% 20% 

柒、注意事項： 

1.若有曾參與金竹獎市賽獲得特優或優等名次的學生，得由該班英語老師另遞 

 推薦表(需檢附得獎證明影本)得增額錄取參加校內初選，不受每班一人選手之限。 

2. 請各班選手於比賽時間前十分鐘報到完畢。 

3.上台前 4分鐘聽到叫號後於預備處領稿，進行準備。 

4.聽聞叫號後上台，選手定位後直接開始朗讀篇目與文章內容， 

不做自我介紹及開場。(自聲音發出時開始計時，鈴響立即結束朗讀。) 

5.朗讀時間以 1分鐘為限，鈴響後立即結束朗讀下台。 

6.參賽學生須持稿朗讀，無需背誦，亦不得攜帶道具 

7.本辦法經奉核後實施，修正時亦同。 

捌、獎勵： 

1.擇優錄取各組特優二名及優等三名頒發獎狀乙紙，並於校內公開表揚。 

2.每組錄取二名特優選手須代表本校參與新竹市金竹獎朗讀比賽。  



附件一：各班選手推薦表 
 

推薦學生姓名  班級    年    班 

英語教師推薦

原因 

(可複選) 

自發 

□對英語學習抱持高度熱忱，願意自我精進、自主學習。 

□英語口說與閱讀理解能力佳，持續不斷學習。 

 

互動 

□以英語口說表達、閱讀理解應用於課堂中與人溝通及合作。 

□樂於以英語分享生活，積極展現英語溝通素養。 

 

共好 

□於英語課堂中展現團隊合作精神，促進班級互學成長。 

 

◎班級若無符合之學生，得從缺。 

英語老師簽名 

 

 

 

學生意願 

□我願意積極參與校內初賽。 

□如果代表學校參與市賽

(113/06/01)，我願意努力接受

訓練，全力以赴。 

學生 

簽名 
 

家長意願 

□同意孩子參與比賽。 

□如果孩子代表學校參與市賽

(113/06/01)，家長願意積極配

合學校接受後續訓練及參賽日接

送。 

家長 

簽名 
 

導師簽章 

 

 

 
 
 
 



附件二：評審評分表 Assessment sheet 

參賽者 

序號 

No. 

語音 Intonation 

 

40% 

聲情 

Voice 

expression 

40% 

台風 

Physical 

presence 

20% 

總分 

scores 

評語 

comment 

1      

2      

3      

4      

5      

6      

7      

8      

9      

10      

11      

12      

13      

14      

15      

16      

17      

18      

19      

20      

 

 

評審簽名欄 judge signature:__________________________ 



附件三：中年級朗讀稿 

 

The Lion and the Mouse 

 

One hot afternoon, a lion lay asleep in the forest. A little mouse ran 

over its nose and woke him up. The lion laid his huge paw angrily on the tiny 

creature and wanted to kill him. The mouse cried to the lion, "I didn't mean 

to offend you. If you can let me go, someday I will surely repay you."  

The lion laughed, "A little mouse can help a big lion like me?" But he was 

a generous lion. So, he lifted his paw and let the mouse go. The mouse 

jumped out and ran away very quickly.  

Some days later, the lion was walking in the forest. Suddenly, it got caught 

in a hunter's net. The lion twisted and rolled in the net. He was very angry 

and started to roar.  

The mouse heard the roaring and ran to help as quickly as possible. He 

saw the lion in the net and started to break the net with his long teeth. 

Soon, the mouse chewed the net and made a big hole. Finally, the lion was 

free.  

The mouse said to the lion, "You laughed at me before.  

But now you see. Even a little mouse can help a lion." 

 

 

 

 

 

 

 



附件四:高年級朗讀稿 

The Lion and the Fox 

One morning in a dense forest, a lion's daughter told him that his breath was terrible 

and unpleasant. The lion became embarrassed and angry. He wanted to check if it was 

true with others. So he went to three animals and asked them about his situation.  

First was the sheep. The Lion opened his mouth wide and said, Sheep, tell me if my 

mouth smells bad? The sheep guessed that perhaps the lion wanted an honest answer, so 

he answered in horror, "Yes…, my friend. There is something wrong with your breath". 

The lion pounced on the sheep angrily.  

Then the lion came to the wolf and asked, "Do I have a bad breath?" The wolf saw 

what had happened to the sheep. So, he decided to be cautious and said some kind words 

to the lion, "Who says that your breath is unpleasant? It's as sweet as the smell of 

perfume". When the lion heard the reply, he roared angrily and immediately attacked the 

wolf, "You're such a flatterer!"  

Finally, the lion saw a fox. He asked him the same question. The fox knew what had 

just happened to the sheep and the wolf. So, he coughed, cleared his throat, and said, 

"Oh, my dear friend, I have had a very bad cold for these two days. I can't smell 

anything, no matter if it's pleasant or unpleasant". So, the lion spared the fox's life.  

"Sometimes, it's wise to stay away from certain situations." 


